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                                                              ЗАПИСНИК 

 

Петнаесте сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ за одбрамбену и 

безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу 

БиХ која је одржана у 09.11. 2004. године у времену од 11,45 до 13,00 часова. 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Бошко Шиљеговић, Шефик 

Џаферовић, Момчило Новаковић, Винко Зорић, Адем Хускић, Халид Гењац, Винко 

Радовановић, Анто Спајић, Мирко Благојевић и Бранко Зрно.  

Из оправданих разлога нису присуствовали и Сеада Палаврић и Осман Брка.  

Сједници су присуствовали и гости:  Пешто Емин из Министарства безбједности БиХ, Алма 

Чоло из Предсједништва БиХ, Муџахид  Хасанбеговић из ОХР-а , Кристиан Хаупт из ОСЦЕ-

а, те експерти Парламента ФБиХ Невен Казазовић и Енес Зукановић. 

Поред  наведених, наставку сједнице присуствовали су и  Драгица Хинић, привремени 

секретар Заједничке комисије и Жељко Грубешић, експерт за помоћ у раду Заједничке 

комисије.  

Сједницом је предсједавао Бошко Шиљеговић. 

За расправу на сједници предложен је слиједећи  

 

ДНЕВНИ РЕД: 

 

           1. Верификација записника са 13. сједнице Заједничке комисије; 

           2. Разматрање цјеловитог извјештаја о стању у одбрамбеним и безбједносним  

               структурама БиХ (Извјештај Министарства одбране БиХ са Информацијом о стању  

               попуњености људством и  Извјештај Министарства безбједности БиХ са  

               Информацијом о попуњености људством  ДГС-е и СИПА-е) 

                Извјестиоци: ресорни министри; 

           3. Разматрање и сублимирање посланичких приједлога закључака проистеклих  

               приликом расправе на Представничком дому о Информацији о стању безбједности 

               БиХ; 

4. Текућа питања: 

a) Одређивање чланова Заједничке комисије који ће присуствовати одређеним 

планираним активностима изван Сарајева. 

b) Информисање о сусрету с бригадним генералом НАТО-а Стивеном Шук-ом.        

               

Чланови Заједничке комисије једногласно су усвојили предложени дневни ред. 

 

Ад.1. 1. Верификација записника са 13. сједнице Заједничке комисије 

  

Записник 13. сједнице чланови Заједничке комисије верификовали су једногласно. 
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Ад. 2. Разматрање цјеловитог извјештаја о стању у одбрамбеним и безбједносним  

           Структурама БиХ (Извјештај Министарства одбране БиХ са Информацијом о 

           стању попуњености људством и Извјештај Министарства безбједности БиХ са  

           Информацијом о попуњености  људством ДГС-е и СИПА-е) 

 

Бошко Шиљеговић дао је уводне напомене о овој тачки дневнога реда.Истакнуо је да је 

Заједничка комисија задужена закључком 39. сједнице Представничког дома  од 25. јуна 

2004. године,  да до 25.09.2004. године достави цјеловит извјештај о стању у одбрамбеним и 

безбједносним структурама у БиХ, са освртом на све битне аспекте. 

На захтјев Заједничке комисије за доставу информација , Министарство одбране БиХ 

доставило је цјеловит Извјештај 23.09.2004. године о стању у овом министарству, као и 

Податке о стању попуњености људством 22.10.2004. године, док је Министарство 

безбједности Доставило Извјештај о стању 21.10.2004. године, а информацију о попуњености 

људством ДГС-а и СИПА-е 02.11.2004. године. На предметној сједници Заједничке треба 

размотрити наведене извјештаје и Представничком дому Парламента БиХ доставити 

цјеловити извјештај са евентуалним закључцима, с тим да би,  због значаја ових извјештаја, 

цјеловит Извјештај требало доставити и Дому народа. 

Након краће расправе чланови Заједничке комисије једногласно су подржали наведене акте 

оба министарства, који чине цјеловит Извјештај о стању у одбрамбеним и безбједносним 

структурама у БиХ, с освртом на све битне аспекте. Због значаја области које цјеловит 

Извјештај обрађује,  исти ће се доставити и Дому народа на разматрање. 

 

Ад. 3. Разматрање и сублимирање посланичких приједлога закључака проистеклих 

           Приликом расправе на Представничком дому о Информацији о стању  

          безбједности БиХ 

 

Бошко Шиљеговић информисао је чланове Заједничке комисије да је Радна група окончала 

посао око израде приједлога сублимираних закључака  проистеклих из расправе о 

Информацији о стању безбједности у БиХ .  

Момчило Новаковић, члан Радне, информисао је  присутне да су сачињени приједлози 

мјера и закључака , с тим да због краткоће времена приликом њихове израде, неки од 

закључака и мјера нису синхронизовани. Стога је предложио да Заједничка комисија усвоји 

наведене приједлоге мјера и закључака, с тим да се приликом коначне обраде изврши њихова 

логична синхронизација. 

Наведени приједлог чланови Заједничке комисије усвојили су једногласно. 

За извјестиоца пред Домом о овој тачки дневнога реда одређен је Момчило Новаковић. 

 

6. Текућа питања 

а) Одређивање чланова Заједничке комисије који ће присуствовати одређеним  

     планираним активностима изван Сарајева: 

1. Посјета Хрватском сабору- Одбору за унутрашњу политику и националну безбједност , 

6. и 7. децембра  ове године.  Циљ посјете је да се размјене информације о раду ових 

радних тијела, као и сагледавање хрватског искуства у демократској контроли оружаних 

снага, искустава из прикључења Партнерству за мир и друга питања. У посјету је 

позвано 6 чланова и предсједавајући Заједничке комисије, секретар и експерт Заједничке 

комисије, те представници ентитетских комисија. Чланови Заједничке комисије 

сагласили су се и предложили колегијима  да се на овај пут упуте: Бошко Шиљеговић, 

Бранко Зрно, Халид Гењац, Винко Радовановић, Адем Хускић, Винко Зорић, Момчило 

Новаковић, Драгица Хинић и Жељко Грубешић. 
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2. Посјета ДГС- у у Сарајеву  и граничним прелазима Требиње  и Дољани, 17.11.2004. 

године. До дестинације у Требињу и Дољанима дошло би се хеликоптерима Војске РС-е 

и ФБиХ-е, а што је већ договорено и обезбјеђено. Омогућено је свим члановима 

Комисије да учествују у овој активности, а што је једногласно подржано. 

 

3. На име Бошка Шиљеговића, предсједавајућег Заједничке комисије, достављен је позив за 

учешће на 3. састанку Цетињског парламентарног форума, који се треба одржати од 28. 

до 30. новембра 2004. године. Поред њега, за још два члана обезбјеђено је плаћено 

учешће на Форуму, коме иначе може присуствовати још чланова, али за њих би 

Парламент требао сносити трошкове . 

       Чланови Заједничке комисије сагласили су се и предложили колегијима  да се на овај пут 

       упуте: Бошко Шиљеговић, Бранко Зрно и Сеада Палаврић, односно Адем Хускић ако 

       г-ђа Палаврић не буде могла путовати, те један од возача . 

4. Заједничка комисија појављује се у улози организатора Радионице на тему Буџети 

одбране у 2005. години. Ову радионицу искоординисао је и осигурао средства ОСЦЕ и 

НАТО. Радионица се треба одржати  15. и 16. 11.2004. године на Јахорини, а на истој је 

планирано присуство ресорних министара одбране са државног и ентитетских нивоа, 

представника министарства финансија , комисија из области одбране и финансија, 

представника највиших војних структура, секретара и експерата  комисија,  свих нивоа. 

Овим путем настоји се постићи највећи степен сарадње и координације у процесу израде 

буџета одбране, прије него званичан Приједлог буџета буде достављен у парламентарну 

процедуру. Сви чланови Заједничке комисије позвани да узму учешће у раду радионице, 

а што је једногласно прихваћено. 

      Адем Хускић предложио је да се у оквиру Заједничке комисије формирају групе које би  

      биле специјализоване за обраду појединих области, а на тај начин не ни се ад хоц  

      одређивали чланови  Комисије за учешће у оквиру појединих скупова. 

5. Бошко Шиљеговић предложио је да  Комисија иницира односно предложи посјету 

парламентарним тијелима из области одбране и безбједности Скупштине Србије и Црне 

Горе, Македоније и Албаније, на исти начин како је организована посјета Хрватском 

сабору. Како је ОСЦЕ организатор посјете Хрватском сабору и сноси све трошкове, то 

би требали видјети да се појави и у улози организатора ових посјета. 

Шефик Џаферовић сагласан је с наведеним приједлогом, с тим да би исти требало 

допунити посјетама осталим земљама Југоисточне Европе, Словенији, Румунији, 

Бугарској, Грчкој и Турској.  

Приједлози су једногласно прихваћени, уз задужење г-дина Џаферовића да контактира 

надлежне институције Р Словеније, с обзиром да постоје одређени проблеми око 

заинтересованости ове земље за пријем делегације из БиХ-а. 

 

б) Бошко Шиљеговић укратко је информисао  о сусрету с бригадним генералом НАТО-а, 

Стивеном Шуком, који је одржан 5.11.2004. године  и коме је поред њега присуствовао 

Шефик Џаферовић, док г-дин Зрно из оправданих разлога није могао доћи. Сусрету је 

присуствовао и Жељко Грубешић. На састанку је презентиран досадашњи рад Заједничке 

комисије.  

Жељко Грубешић потом је истакнуо да је генерал Шук позвао чланове Заједничке комисије 

на презентацију преузимања дужности са СФОР-а на ЕУФОР.  

Чланови Заједничке комисије сагласили су се да се ова активност покуша договорити у 

периоду између 20. 11.до 27.11. текуће године. 

 

ц) Шефик Џаферовић укратко је информисао о одржаној сједници Комисије за реформу 

одбране. Најзначајнија информација са ове сједнице је да је коначно дефинисана војно-

обавјештајна служба. 

Чланови Комисије информацију су примили к знању. 
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д)  Бошко Шиљеговић информисао је укратко о обављеној посјети Бриселу делегације 

Парламентарне скупштине БиХ при НАТО-у, коју су поред њега чинили Сеада Палаврић, 

Иво Миро Јовић, Халид Гењац, као и чланови колегија оба дома. 

Чланови Комисије информацију су примили к знању. 

 

 

            Записник сачинила:                                                         Привремени предсједавајући 

             Драгица Хинић                                                                    Заједничке комисије: 

                                                                                                             Бошко Шиљеговић 

 

 

 

 

 


